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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Barn- och utbildningsnämnden 

2023-12-07 

Tid:   kl. 08:30 – 11:10. Paus 10:10- 10:30 

Plats: 
 

 Öresten, Kommunhuset 

Beslutande:  (S) Yasin Abbes 

 (S) Claes Forsberg tjänstgör för Petra Vogel (S) 

 (S) Urban Jernberg tjänstgör för Helena Johansson (S) 

 (L) Niklas Herneryd 

 (C) Catarina Johansson 

 (C) Lina Dotevall §§ 150–158 

 (S) Daria Johnson tjänstgör för Lina Dotevall (C) §§ 159–167 

 (V) Princella Lizarazu Barrios 

 (SD) Siv Scarborough tjänstgör för Helene Strand (SD) 

 (SD) Yvonne Kindström 

 (SD) Angela Gustavsson 

 (M) Elise Benjaminsson 

 (M) Lisa Ståhl  

 (KD) Lars Lundmark tjänstgör för Per-Åke Älverbrandt (KD) 

   

Övriga deltagare:   Ej tjänstgörande ersättare 

(S) Daria Johnsson §§ 150–158 

(V) Arthur Thiry 

(SD) Anna-Karin Karlsson 

(M) Pär- Erik Johansson 

  

 Tjänstepersoner 

 Lovisa Jerklind Nämndsekreterare §§ 150–167 

 Rachel Törnell 

Malin Ankarstrand 

Johan Höglund 

Alexander Kjellman 

Öhrman 

Joakim Ryttsén 

Malla Lindahl 

Camilla Dahlén 

Maria Nilaeus 

 

Fackliga företrädare 

Lena Duwe 

Magnus Nyman 

Förvaltningschef 

Utvecklingsledare lokaler 

Ekonom 

Ekonom 

 

Verksamhetschef 

Arbetsmarknadshandläggare 

TF Verksamhetschef 

Utredare 

 

 

Sveriges Lärare 

Sveriges Lärare 

§§ 150–167 

§ 154 

§§ 156–157 

§§ 156–157 

 

§ 158 

§ 158 

§§ 159–160 

§§ 159–160 

 

 

§§ 150–161 

§§ 150–161 
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Utses att justera: Elise Benjaminsson (M) 

Justeringens plats och tid: Barn- och utbildningsförvaltningen 2023-12-12, Klockan 12:00 

 

Underskrifter: 

Sekreterare  § 150–167 

Lovisa Jerklind 

Ordförande 

Yasin Abbes (S) 

Justerande 

Elise Benjaminsson (M) 
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Barn- och utbildningsnämnden 

Sammanträdesdatum 

Sammanträdesdatum, § 150–167 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-12-12 

Datum för anslags 

nedtagande 
2023-01-03 

Förvaringsplats för protokollet 

Barn- och utbildningsförvaltningen 

Underskrift 

 ______________________  

Lovisa Jerklind 
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Innehållsförteckning   

Anmälan och prövning av jäv § 150 

Fastställande av dagordning § 151 

Uppföljning av föregående protokoll § 152 

Information från förvaltningen § 153 

Återrapport av fria mensskydd § 154 

Ekonomisk månadsredovisning § 155 

Prislista interkommunal och fristående förskola, grundskola 

och gymnasieskola 2024 

§ 156 

Riktlinjer för pedagogiska måltider § 157 

Utvärdering av Stark Mark § 158 

Översyn skolskjutsorganisation § 159 

Kamerabevakning i kommunens skolor § 160 

Förlängning av integrationsplanen för 2023 § 161 

Revidering av kontaktpolitiker för perioden 2023–2026 § 162 

Delegationsordning för barn- och utbildningsnämnden § 163 

Nämndinitiativ från Elise Benjaminsson (M) och Lisa Ståhl 

(M) - Minibibliotek 

§ 164 

Redovisning av delegationsbeslut § 165 

Redovisning av meddelanden § 166 

Övriga frågor § 167 
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§ 150/2023 

Anmälan och prövning av jäv 

Det föreligger ingen anmälan om jäv.  
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§ 151/2023    

Fastställande av dagordning 

Barn- och utbildningsnämndens beslut  

Dagordningen fastställs.  

Beslutsgång  

Ordförande Yasin Abbes (S) frågar om dagordningen kan fastställas, och finner att 

nämnden bifaller det. 
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§ 152/2023     

Uppföljning av föregående protokoll 

Dagens sammanträde  

Barn- och utbildningsnämnden följer upp föregående protokoll. 
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§ 153/2023    

Information från förvaltningen 

 

Förvaltningschef Rachel Törnell informerar: 

• Temadag genomfördes med rektorer och politiker den 23 november. Dagen 

upplevdes mycket lyckad och uppskattad.  

• Kontaktpolitiker. Lovisa och Rachel kommer ta fram ett förslag kring hur ett 

mer uppstyrt upplägg kan se ut för att få bättre deltagande/genomförande.  

• Annonsen som administrativ chef och biträdande förvaltningschef finns nu 

publicerad.  

• Den 29–30 november är det strategidagar med rektorerna. Ett stort ämne 

på dessa dagar var ekonomistyrning.  

• Förvaltningen ser ett minska barnantal i skolor och förskolor och det 

kommer behövas göra anpassningar.  

• Den facklig samverkan på skolorna ska lyftas mer. 
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§ 154/2023    

Återrapport av fria mensskydd 

Barn- och utbildningsnämndens beslut  

Barn- och utbildningsnämnden tackar för informationen. 

Dagens sammanträde  

Barn- och utbildningsförvaltningen återrapporterar om hur uppdraget med att införa 

en provperiod med fria mensskydd har gått. 
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§ 155/2023    

Ekonomisk månadsredovisning 

Barn- och utbildningsnämndens beslut  

Barn- och utbildningsnämnden tackar för informationen. 

Dagens sammanträde  

Barn- och utbildningsförvaltningen informerar om den ekonomiska 

månadsredovisningen från november månad. 
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§ 156/2023   Dnr: BUN 2023–305 

Prislista interkommunal och fristående förskola, grundskola 

och gymnasieskola 2024 

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Barn- och utbildningsnämnden beslutar följande: 

1. Grundbelopp till enskild verksamhet för kalenderåret 2024 fastställs enligt 

bilaga 1, 1b och 3.  

2. Prislista för interkommunal ersättning för kalenderåret 2024 fastställs enligt 

bilaga 1b, 2, 4 och 5 

3. Pris för vuxenutbildning avseende kalenderåret 2024 fastställs enligt bilaga 

6. 

Ärendet 

När elever eller barn, folkbokförda i Marks kommun, är placerade i skola eller 

barnomsorg i annan kommun eller hos fristående huvudman betalar kommunen 

ersättning till den som bedriver undervisningen eller omsorgen. Bidragsbeloppen 

ska fastställas så att de motsvarar kostnaderna för barn och elever som är 

placerade i kommunens eget verksamhet. 

 

Analys och slutsatser  

Bidragsbeloppen är framräknade med 2024 års budget som underlag och 

beräknade utifrån de lagar och regler som gäller. Bidraget består av ett 

grundbelopp samt ett tilläggsbelopp. Grundbeloppet består av: Undervisning, 

lärverktyg och utrustning, elev- och hälsovård, måltider, lokaler, schablon för 

administration 3% /1%. För fristående enheter tillkommer även ett momsbidrag 

med 6%. Tilläggsbelopp kan utgå för barn/elev med omfattande stödbehov, eller 

elev (ej förskoleklass) som har rätt till modersmålsundervisning. Det söks separat 

och redovisas till nämnden som delegationsbeslut. Tilläggsbelopp till särskolan 

utgår ej, då det redan är medräknat i grundbeloppet.  

Prislistan för interkommunal ersättning för gymnasieskolan avgör vad andra kommuner 

betalar till Marks kommun, för elever som studerar på Marks gymnasieskola och som är 

folkbokförda i andra kommuner inom samverkansavtalet för Sjuhärad. Prislistan används 

också för ersättning avseende elever folkbokförda i andra kommuner utanför 

Sjuhärads samverkansavtal och som blivit förstahandsantagna vid Marks 

gymnasieskola. För elever som är andrahandsantagna och folkbokförda i kommuner 

utanför Sjuhärads samverkansavtal gäller lägsta pris av anordnare och 

hemkommun. På samma vis gäller lägsta pris av anordnare och hemkommun för 

elever folkbokförda i Mark och som studerar i kommun utanför Sjuhärads 

samverkansavtal. 
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Ärendets behandling 

Förvaltningens tjänsteskrivelse med diarienummer (dnr) 2023- 305- 1 

Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskott har behandlat ärendet den 30 

november och lämnat följande förslag till beslut: 

Barn- och utbildningsnämnden beslutar följande: 

1. Grundbelopp till enskild verksamhet för kalenderåret 2024 fastställs enligt 

bilaga 1, 1b och 3.  

2. Prislista för interkommunal ersättning för kalenderåret 2024 fastställs enligt 

bilaga 1b, 2, 4 och 5 

3. Pris för vuxenutbildning avseende kalenderåret 2024 fastställs enligt bilaga 

6. 

Bilaga 1: Grundbelopp till enskild verksamhet avseende förskola, fritidshem, 

grundskola och anpassad skola (1b)  

Bilaga 2: Prislista för interkommunal ersättning avseende förskola, fritidshem, 

grundskola och anpassad skola (1b)  

Bilaga 3: Grundbelopp till enskild verksamhet avseende gymnasieskola och 

anpassad gymnasieskola  

Bilaga 4: Prislista för interkommunal ersättning avseende gymnasieskola och 

anpassad gymnasieskola 

Bilaga 5: Interkommunal ersättning mellan Varberg, Mark och Kungsbacka 2024 

Bilaga 6: Interkommunal ersättning avseende vuxenutbildning 

Dagens sammanträde 

Barn- och utbildningsförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordförande Yasin Abbes (S) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottet förslag, och att nämnden bifaller det. 

Beslut skickas till 

Fristående förskolor, fritidshem, grundskolor, anpassade skolor och gymnasieskolor 

med barn eller elever folkbokförda i Marks kommun. 
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§ 157/2023   Dnr: BUN 2023–301 

Riktlinjer för pedagogiska måltider 

Barn- och utbildningsnämndens beslut 

Barn- och utbildningsnämnden antar den föreslagna revideringen av riktlinjen för 

pedagogiska måltider. Riktlinjen för pedagogiska måltider börjar gälla från och med 

den 1 januari 2024. 

Ärendet 

Med anledning av att barn och utbildningsnämnden står inför ekonomiska 

utmaningar har barn och utbildningsförvaltningen tagit fram ett förslag på ny rutin 

för pedagogiska måltider. Syftet med den nya rutinen är att skapa bättre 

förutsättningar för rektor att fatta rätt beslut om vilka medarbetare som ska äta 

pedagogisk måltid. Det är av stor vikt att det är rätt antal medarbetare som äter 

pedagogisk måltid utifrån tre perspektiv.  

• Att barn och utbildningsförvaltningen får rätt kostnad för den pedagogiska 

måltiden. 

• Att barn och utbildningsförvaltningen efterlever Skatteverkets definition av 

pedagogisk måltid. 

• Att barnen och eleverna får dela sin måltidsupplevelse med vuxna för att 

skapa lärorika och trivsamma måltider. 

Ärendets behandling 

Förvaltningens tjänsteskrivelse med diarienummer (dnr) 2023- 301- 1 

Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskott har behandlat ärendet den 30 

november och lämnat följande förslag till beslut: 

Barn- och utbildningsnämnden antar den föreslagna revideringen av riktlinjen för 

pedagogiska måltider. Riktlinjen för pedagogiska måltider börjar gälla från och med 

den 1 januari 2024. 

Riktlinje för pedagogiska måltider.  

Ärendet har behandlats i FSG. 

Dagens sammanträde 

Barn- och utbildningsförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordförande Yasin Abbes (S) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottet förslag, och att nämnden bifaller det. 
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Beslut skickas till 

Samtliga rektorer 

Verksamhetschefer för förskola och skola 
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§ 158/2023   Dnr: BUN 2023–308 

Utvärdering av Stark Mark 

Barn- och utbildningsnämndens beslut 

Barn- och utbildningsnämnden beslutar att nuvarande projektledningsgrupp får 

fortsatt uppdrag att utarbeta ett förslag till lokal överenskommelse. Detta för att 

slutredovisa projektet till kommunstyrelsen i mars 2024 för ställningstagande kring 

det fortsatta arbetet. 

Protokollsanteckning 

Moderaterna, Sverigedemokraterna samt Kristdemokraterna lämnar följande 

protokollsanteckning: 

Vi är positiva till att utveckla samarbetet och samverkan med civilsamhället och 

dess aktörer. Vi ser ett stort behov av att underlätta samarbetet och samverkan 

genom att tydliggöra strukturer och arbetssätt och att i möjligaste mån skapa ”en 

väg in”. Därför ställer vi oss tveksamma till att BUN ensidigt allena arbetar med ett 

förslag till lokal överenskommelse med civilsamhället – även om ett gott arbete 

utförts, anser vi att frågan är mycket viktigare än så. 

På Stark Mark är initierat av Arbetsmarknadsenheten som sökte projektmedel 

vintern 2022 från Länsstyrelsen för att skapa en lokal överenskommelse mellan 

civilsamhället och Marks kommun. Initiativet är lovvärt, dock tycker vi att det är 

olyckligt att man riskerar att arbeta i stuprör såväl mellan olika förvaltningar som 

inom. Vi skulle önska att arbetet med att tydliggöra och systematisera arbetet med 

samarbete och samverkan med civilsamhället och Marks kommun skedde 

kommunövergripande för att involvera alla verksamheter i Marks kommun och alla 

delar i civilsamhället. 

Vi konstaterar också att det råder oklarheter i hur och i vilken omfattning projektet 

På Stark Mark har hanterats politiskt och vilka beslut som har fattats i ärendet. I 

tjänsteskrivelsen går att läsa att ”Efter föredragning av projektet På Stark Mark vid 

kommunstyrelsens möte den 27 september, fick BUN i uppdrag att fortsätta arbetet 

med att utveckla en lokal överenskommelse”. Av protokollet framgår att 

kommunstyrelsen noterar informationen. Det framgår av tjänsteskrivelsen till 

kommunstyrelsen också vidare att ”Projektet På Stark Mark har finansierats från 

länsstyrelsen och projektet tar slut den sista september 2023. För vidare arbete 

krävs beslut om ytterligare medel.” 

Vi kan inte se att erforderliga beslut fattats i ärendet varken i BUN eller i 

kommunstyrelsen. Vi ställer oss frågande till ärendets hantering, inte minst 

möjligheterna att följa ärendets gång. Vi anser att ärendet om en lokal 

överenskommelse är viktigt för att få en så heltäckande och inkluderande 
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överenskommelse som möjligt varför vi anser att frågan hör hemma på en 

strategisk nivå. 

Med anledning av ovanstående yrkade vi på en återremiss av ärendet 

Ärendet 

Det finns en stor variation av organisationer inom civilsamhället i Marks kommun. 

Organisationernas verksamheter engagerar många invånare kring gemensamma 

intressen. Marks kommun har en lång tradition av att samverka med och på olika 

sätt stödja civilsamhällets organisationer. Kritik har framförts från civilsamhället 

avseende att det emellanåt är svårigheter att få kontakt med rätt personer och att 

svarstider är långa då det gäller kontakterna med Marks kommun. 

 

Vintern 2022 ansökte Arbetsmarknadsenheten i Mark kommun om projektmedel 

från länsstyrelsen för att skapa en lokal överenskommelse mellan civilsamhället och 

Marks kommun. Arbetsmarknadsenheten beviljades medel för perioden september 

2022 - september 2023.  

Initiativet kom i kölvattnet av ett ökat flyktingmottagande från Ukraina. 

Civilsamhället visade ett stort engagemang för de flyktingar som anlände. 

Tjänstemän vid den kommunala arbetsmarknadsenheten/flyktingmottagningen ville 

tillvarata och lyfta fram det stora civila engagemanget som finns Marks kommun. 

Därav ansökte man om projektmedel för att påbörja arbetet med att forma en lokal 

överenskommelse.  

 

Marks kommun har ett civilsamhälle med en lång tradition av att samverka 

gemensamt för att lösa samhällsutmaningar. I vår närtid har kriget i Ukraina, 

covid-19 pandemin och kriget i Syrien gett oss exempel på stort civilt engagemang. 

Engagemang som på ett handlingskraftigt sätt hanterat utmaningar. 

 

Stark Mark har haft en styrgrupp bestående av projektledare från 

Arbetsmarknadscenter (AMC), enhetschef från AMC, verksamhetsutvecklare från 

Studieförbundet Vuxenskolan, utvecklingsledare från Kultur- och 

fritidsförvaltningen. Operativt arbete har utförts av verksamhetsutvecklare Gisella 

Olsson på Studieförbundet Vuxenskolan och projektledning av Malla Lindahl från 

AMC. 

Projektet På Stark Mark har efter ett år av dialog med civilsamhället och politiken i 

Marks kommun kommit fram till att båda parter önskar en lokal överenskommelse 

mellan Marks kommun och civilsamhället. Strukturen på arbetet har utgått från 

landets nationella och regionala överenskommelser samt den regionala 

handlingsplanen. 
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Vid sex olika tillfällen under 2023 har det hållits dialogmöten i projektet. Vid dessa 

har syften, mål, innehåll, samverkansformer, viktiga förhållningssätt, gemensamma 

utmaningar och utvecklingsområden diskuterats. Dialogerna har förts tillsammans 

med representanter från civilsamhället, politiken och kommunala tjänstemän som 

haft intresse för frågan. 

70 föreningar har deltagit vid dessa dialogmöten. Vi har mötts på sex olika orter i 

kommunen (Kinna, Torestorp, Horred, Sätila, Rydal och Skene) och sammanlagt 

170 personer har deltagit. 

Genom de sex dialogträffarna under året 2023 har civilsamhället delgett sina 

synpunkter och erfarenheter samt gett förslag på samverkansformer, 

förbättringsområden och förhållningssätt till varandra. Civilsamhället är positiv till 

en lokal överenskommelse. 

Deltagarna har en önskan om att arbetet fortsätter med att skriva fram en lokal 

överenskommelse. Efter föredragning av projektet På Stark Mark vid 

kommunstyrelsens möte den 27 september, fick BUN i uppdrag att fortsätta arbetet 

med att utveckla en lokal överenskommelse. Detta med hänvisning till de resultat 

som projektet kommit fram till och som en naturlig fortsättning till dess beslut 

fattats om formerna för vidare arbete med frågan. 

Projektet har kommit fram till att en lokal överenskommelse mellan kommunens 

förvaltningar och civilsamhälle är ett sätt att gemensamt berika och förstärka det 

samhälle vi lever i. Det finns en tydlig koppling till det politiskt beslutade 

hållbarhetsprogrammet Hållbara Mark. Här kan den lokala överenskommelsen vara 

verktyget för en del av genomförandet av Hållbara Mark. 

Material från dialogmötena är det som ligger till grund för innehållet i den lokala 

överenskommelsen. 

Ärendets behandling 

Förvaltningens tjänsteskrivelse med diarienummer (dnr) 2023- 308- 1 

Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskott har behandlat ärendet den 30 

november och lämnat följande förslag till beslut: 

Barn- och utbildningsnämnden beslutar att nuvarande projektledningsgrupp får 

fortsatt uppdrag att utarbeta ett förslag till lokal överenskommelse. Detta för att 

överlämna projektet till kommunstyrelsen i mars 2024. 

Dagens sammanträde 

Barn- och utbildningsförvaltningen redogör för ärendet. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Elise Benjaminsson (M) yrkar på en återremiss. 

Princella Lizarazu Barrios (V) yrkar på följande ändringsyrkande: 
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Detta för att slutredovisa projektet till kommunstyrelsen i mars 2024 för 

ställningstagande kring det fortsatta arbetet. 

Beslutsgång 

Ordförande Yasin Abbes (S) finner att det finns två förslag till beslut. 

Ordförande Yasin Abbes (S) frågar nämnden om ärendet ska avgöras idag och 

finner att nämnden bifaller det.  

Ordförande Yasin Abbes (S) frågar om nämnden kan bifalla arbetsutskottet förslag 

med Princella Lizarazu Barrios (V) ändringsyrkande och finner att nämnden bifaller 

det. 

Beslut skickas till 

Verksamhetschef för gymnasiet, arbetsmarknadsenheten och vuxenutbildningen 
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§ 159/2023   Dnr: BUN 2023–268 

Översyn skolskjutsorganisation 

Barn- och utbildningsnämndens beslut 

Barn- och utbildningsnämnden antar den föreslagna revideringen av 

skolskjutszonerna. De reviderade zonerna ska börja gälla från och med läsåret 

2024/2025.  

Barn- och utbildningsnämnden antar den föreslagna revideringen av riktlinjerna för 

skolskjuts och elevresor. De reviderade riktlinjerna ska börja gälla från och med 

läsåret 2024/2025. 

Ärendet 

Den 19 oktober 2023 gav Barn- och utbildningsnämnden i uppdrag åt barn- och 

utbildningsförvaltningen att se över skolskjutsorganisationen samt riktlinjer för 

skolskjuts och elevresor. Översynen ska innehålla översyn av skolskjutszoner och 

riktlinjer för skolskjuts och elevresor samt kostnadskonsekvenser.  

Ärendets behandling 

Förvaltningens tjänsteskrivelse med diarienummer (dnr) 2023- 268- 4 

Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskott har behandlat ärendet den 30 

november och lämnat följande förslag till beslut: 

Barn- och utbildningsnämnden antar den föreslagna revideringen av 

skolskjutszonerna. De reviderade zonerna ska börja gälla från och med läsåret 

2024/2025.  

Barn- och utbildningsnämnden antar den föreslagna revideringen av riktlinjerna för 

skolskjuts och elevresor. De reviderade riktlinjerna ska börja gälla från och med 

läsåret 2024/2025. 

Trafikverkets nationella vägdatabas (NVDB). 

Inkomna synpunkter, klagomål samt överklaganden.  

Skolskjutshandboken Trygga, säkra och kostnadseffektiva elevresor (Sveriges 

kommuner och landsting)  

Riktlinjer för skolskjutsar och elevresor i Marks kommun 

Dagens sammanträde 

Barn- och utbildningsförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordförande Yasin Abbes (S) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottet förslag, och att nämnden bifaller det. 
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Beslut skickas till 

Skolskjutshandläggare 

Verksamhetschef administration 
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§ 160/2023   Dnr: BUN 2023–285 

Kamerabevakning i kommunens skolor 

Barn- och utbildningsnämndens beslut 

Barn- och utbildningsnämnden godkänner att återuppta videoupptagning på de 

skolor som har kamerabevakning uppsatt, med förutsättning att dokumentation, 

hantering och användning av kamerabevakningen överensstämmer med gällande 

lagar och förordningar.  

Ärendet 

Den 11 oktober 2023 beslutade förvaltningschef att tillfälligt stoppa 

videoupptagningen på skolorna som har kamerabevakning (Sätilaskolan 7–9, 

Lyckeskolan och Kunskapens hus). Detta för att utreda och säkerställa att 

dokumentation och hantering av kamerorna, samt användning, överensstämmer 

med gällande lagar och förordningar. 

Tjänstepersoner på barn- och utbildningsförvaltningen har sedan beslutet om att 

stoppa videoupptagningen, utrett och arbetat tillsammans med berörda rektorer. 

Detta för att säkerställa att dokumentation, hantering och användning av 

kamerabevakningen överensstämmer med gällande lagar och förordningar.  

Ärendets behandling 

Förvaltningens tjänsteskrivelse med diarienummer (dnr) 2023- 285- 2 

Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskott har behandlat ärendet den 30 

november och lämnat följande förslag till beslut: 

Barn- och utbildningsnämnden godkänner att återuppta videoupptagning på de 

skolor som har kamerabevakning uppsatt, med förutsättning att dokumentation, 

hantering och användning av kamerabevakningen överensstämmer med gällande 

lagar och förordningar.  

Ärendets har behandlat i FSG. 

Dagens sammanträde 

Barn- och utbildningsförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordförande Yasin Abbes (S) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag, och att nämnden bifaller det.  

Beslut skickas till 

Berörda rektorer 

Verksamhetschef administration 
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§ 161/2023   Dnr: BUN 2023–309 

Förlängning av integrationsplanen för 2023 

Barn- och utbildningsnämndens beslut 

Barn- och utbildningsnämnden förlänger integrationsplanen för 2023 så att denna 

blir giltig till den 30 september 2024.  

Ärendet 

Barn- och utbildningsnämnden är sedan den 1 januari 2020 ansvarig för en ny 

enhet för arbetsmarknad och integration (AME). I december 2021 fattade nämnden 

beslut om att ta fram en riktlinje för integrationsarbetet, samt att bereda förslag på 

integrationsstrategi för senare beslut i Kommunfullmäktige (utifrån deras uppdrag i 

Budget 2022–2023). Den 22 september 2022 beslutade barn- och 

utbildningsnämnden om en integrationsplan för 2023. 

Analys och slutsatser  

Barn och utbildningsförvaltningen har sett över den befintliga integrationsplanen 

och anser att den är väl fungerande. Barn och utbildningsförvaltningen vill förlänga 

den befintliga integrationsplanen under tiden som det pågår ett arbete med en mer 

omfattande och långsiktig integrationsplan samt strategi. 

Ärendets behandling 

Förvaltningens tjänsteskrivelse med diarienummer (dnr) 2023- 309- 1 

Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskott har behandlat ärendet den 30 

november och lämnat följande förslag till beslut: 

Barn- och utbildningsnämnden förlänger integrationsplanen för 2023 så att denna 

blir giltig till den 30 september 2024.  

Integrationsrapport för 2023 

Barn- och utbildningsnämndens protokoll §116/22 

Dagens sammanträde 

Barn- och utbildningsförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordförande Yasin Abbes (S) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottet förslag, och att nämnden bifaller det. 

Beslut skickas till 

Verksamhetschef för gymnasiet, arbetsmarknadsenheten samt vuxenutbildningen. 
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§ 162/2023   Dnr: BUN 2023–29 

Revidering av kontaktpolitiker för perioden 2023–2026 

Barn- och utbildningsnämnden beslut 

Barn- och utbildningsnämnden godkänner fördelningen av uppdrag som 

kontaktpolitiker enligt upprättat förslag. 

Ärendet 

I början av varje mandatperiod utser barn- och utbildningsnämnden 

kontaktpolitiker för samtliga skolor och annan kärnverksamhet. I uppdraget som 

kontaktpolitiker ingår att följa arbetet vid någon del av verksamheten. Det innebär 

att varje förtroendevald är kontaktpolitiker för minst en av kommunens förskolor, 

grundskolor och / eller verksamhetsområden. Nytt för 2023 är att även 

Arbetsmarknadsenheten ingår i upplägget.  

Nämnden har tidigare fattat beslut om riktlinjer för uppdraget. Av dem framgår 

följande:  

• Kontaktpolitikern ska vid sitt besök på enheten informera sig om aktuella 

verksamhetsfrågor, ta del av vardagsarbetet på enheten, samt får en bild av hur 

samarbetet mellan verksamhet, vårdnadshavare och i förekommande fall 

näringsliv, fackliga organisationer med flera fungerar.  

• Rektor ska varje termin kalla till ett möte med respektive kontaktpolitiker.  

• Kontaktpolitikern ska inbjudas till lokala styrelsemöten och forum för samråd. 

• När kontaktpolitikern inbjuds till möten, ska denne besvara inbjudan och vid för 

fall i så god tid som möjligt ge återbud.  

• När önskemål finns i verksamheten för kontaktpolitikerns del tagande vid 

skolavslutningar ansvarar rektor för inbjudan. • 

 Arvode ges för högst 15 timmar per enhet och år. 

Ärendets behandling 

Förvaltningens tjänsteskrivelse med diarienummer (dnr) 2023- 29- 4 

Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskott har behandlat ärendet den 30 

november och lämnat följande förslag till beslut: 

Barn- och utbildningsnämnden godkänner fördelningen av uppdrag som 

kontaktpolitiker enligt upprättat förslag. 

Förslag till fördelning av kontaktpolitikeruppdrag 
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Dagens sammanträde 

Barn- och utbildningsförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordförande Yasin Abbes (S) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottet förslag, och att nämnden bifaller det. 

Beslut skickas till 

Berörda rektorer och chefer 

Claes Forsberg (S) 

Lars Lundmark (KD) 
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§ 163/2023   Dnr: BUN 2023–34 

Delegationsordning för barn- och utbildningsnämnden 

Barn- och utbildningsnämnden beslut 

Barn- och utbildningsnämnden delegationsordning revideras enligt upprättat 

förslag. 

Ärendet 

Delegationsordning är en för teckning över de beslut som barn- och 

utbildningsnämnden delegerat till arbetsutskott, ledamot, ersättare eller anställd. 

Delegationen sker m ed stöd av 6 kap. 37 – 39 §§ och 7 kap. 5 – 7 §§ 

kommunallagen. 

Ett beslut som fattas med stöd av delegering är ett beslut i nämndens namn, på 

samma sätt som om nämnden fattat beslutet. Beslutet kan inte ändras av 

nämnden. Däremot kan nämnden när som helst återkalla eller ändra ett 

delegationsuppdrag. 

Nämnden kan också genom eget handlande föregripa ett beslut i ett enskilt ärende 

genom att själv ta över ärenden och fatta beslut.  bör då vara av sådant principiellt 

intresse att det motiverar beslut av nämnden. Om delegaten själv finner att ett 

ärende är av principiellt intresse eller annars av större vikt, ska ärendet hänskjutas 

till nämnden för avgörande 

Alla vårdnadshavare med blivande förskoleklassbarn samt elever som ska börja 

årskurs 7 får information där de har möjlighet att välja vilken skola de vill att deras 

barn ska gå på. Huvudregeln enligt skollagen (2010:800) är att vårdnadshavarens 

val av skola i det obligatoriska skolvalet ska styra placeringen av en elev vid en 

skolenhet. 

När skolvalet har stängt så arbetar förvaltningen med att säkerställa att alla elever 

får en skolplacering. Under skolvalsprocessen kan flera beslut tas om skolplacering. 

Ansvarig för skolvalsprocessen är enhetschef för administration tidigare var 

verksamhetschef för kvalitet och utvecklig den ansvariga tjänstepersonen. Det 

behövs därför förtydligas i delegationsordningen. 

Ärendets behandling 

Förvaltningens tjänsteskrivelse med diarienummer (dnr) 2023- 34- 16 

Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskott har behandlat ärendet den 30 

november och lämnat följande förslag till beslut: 

Barn- och utbildningsnämnden delegationsordning revideras enligt upprättat 

förslag. 
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Förslag till reviderad delegationsordning för barn- och utbildningsnämnden version 

2.1 

Dagens sammanträde 

Barn- och utbildningsförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordförande Yasin Abbes (S) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottet förslag, och att nämnden bifaller det. 

Beslut skickas till 

Delegat 
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§ 164/2023   Dnr: BUN 2023–303 

Nämndinitiativ från Elise Benjaminsson (M) och Lisa Ståhl (M) – 

Minibibliotek 

Barn- och utbildningsnämnden beslut 

Barn- och utbildningsnämnden godkänner att nämndinitiativet väcks och lämnar 

över det till förvaltningen för beredning.  

Ärendet 

Borås stad har man startat upp bibliotek på förskolorna. I kapprum eller andra 

tillgängliga ytor har ett fyrtiotal förskolor startat upp sina bibliotek, oftast ett per 

avdelning. Förskolorna har själva fått välja vad de kallar sina bibliotek, 

kapprumsbibliotek, förskolebibliotek eller minibibliotek. Men oavsett namn är syftet 

det samma, att inspirera till högläsning och göra det lättare för föräldrar och barn 

att låna hem böcker.  

Satsningen är i Borås stad ett samarbete mellan Förskoleförvaltningen och 

Kulturförvaltningen. Genom statsbidragspengar och finansiering från båda 

förvaltningarna har samtliga förskolor som anmält intresse fått möjlighet att vara 

med, vilket lett till att cirka 180 bibliotek kunnat startas upp. Både urval och inköp 

av böcker hanteras av biblioteken i kommunen. 

Hösten 2021 genomfördes enkätundersökningen LUPP för femte gången i Marks 

kommun. Resultaten visar på oroande tendenser. Barn och unga, pojkar som 

flickor, läser allt mindre. Marks kommun ligger också mycket lågt jämfört med 

andra kommuner. Vi konstaterar att vi samtidigt har en mycket låg måluppfyllelse i 

skolan med en alltför stor andel elever som bl a inte når godkänt på nationella prov 

i svenska.  

Läsningen är det enskilt viktigaste för att lyckas i skolan, för fullföljda studier och 

möjligheterna till ett gott liv. Den är viktig inte bara för barnets språkutveckling 

utan också för läsförståelsen och att kunna tillgodogöra sig kunskaper i andra 

ämnen som matematik och SO. 

 

Vi vet att det läses mycket på förskolorna, men vi vill stärka möjligheterna för 

högläsning hemma också. Alla föräldrar har inte körkort och ute på landet kan det 

medföra att det inte alltid är så lätt att ta sig till ett bibliotek och även om 

bokbussen stannar i flertalet av våra mindre orter, så menar vi att det inte 

uppmuntrar tillräckligt till spontana boklån. Genom att inrätta 

minibibliotek/kapprumsbibliotek kan alla enkelt låna med sig en bok hem och på så 

sätt nå barn och familjer som vanligtvis inte besöker biblioteket. Vi behöver jobba 

på olika sätt för att stimulera till läsning, till ökad fantasi, en värld av berättelser, 

upplevelser och sagor. 
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Ärendets behandling 

Bilaga- Nämndinitiativ om minibibliotek 

Dagens sammanträde 

Elise Benjaminsson (M) och Lisa Ståhl (M) redogör för ärendet. 

Ledamöternas förslag till beslut  

Ordförande Yasin Abbes (S) yrkar följande: 

Barn- och utbildningsnämnden godkänner att nämndinitiativet väcks och lämnar 

över det till förvaltningen för beredning. 

Ordförande Yasin Abbes (S) finner att det finns ett förslag till beslut, Yasin Abbes 

(S) förslag, och att nämnden bifaller det. 

Beslut skickas till 

Förvaltningschef 
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§ 165/2023 

Redovisning av delegationsbeslut 

Barn- och utbildningsnämndens beslut 

Redovisningen av delegationsbeslut godkänns. 

Delegationsbeslut 2023-11-10 till 2023-12-01. 

Delegationsbeslut Delegat  Datum Diarienummer 

Beslut efter tillsyn Administrativ chef 2023-11-10 BUN 2022-132-20 

Remissvar- Avtal mellan Västra 

Götalands läns landsting och 

Marks kommun avseende 

Ungdomsmottagning 

Ordförande 2023-11-13 BUN 2023-279-2 

Beslut om tilläggsbelopp Verksamhetschef 2023-11-14 BUN 2023-163-2 

Beslut om tilläggsbelopp Verksamhetschef 2023-11-14 BUN 2023-162-2 

Beslut om tilläggsbelopp Barn- och elevhälsochef 2023-11-14 BUN 2023-284-2 

Tillägg NR 1 internhyresavtal 

avseende Fritslaskolan Paviljong 

Förvaltningschef 2023-11-17 BUN 2023-135-12 

Upphandlingsdokument Förvaltningschef 2023-11-20 BUN 2023-178-1 

Tilldelningsbeslut Förvaltningschef 2023-11-20 BUN 2023-178-9 

Beslut om befrielse från avgift Verksamhetschef 2023-11-21 BUN 2023-43-29 

Yttrande från hemkommun om 

att inte åta sig interkommunal 

ersättning för vuxenutbildning i 

Borås stad 

Rektor 2023-11-21 BUN 2023-22-32 

Yttrande från hemkommun om 

att inte åta sig interkommunal 

ersättning för vuxenutbildning i 

Borås stad 

Rektor 2023-11-21 BUN 2023-22-33 

Ansökan om uppskjuten skolplikt 

att få börja förskoleklass det år 

barnet fyller sju år 

rektor 2023-11-22 BUN 2023-302-1 

Redovisning av vidtagna åtgärder 

efter beslut 

Verksamhetschef 2023-11-28 BUN 2022-281-14 

Delegationsbeslut om 

avgiftsbefrielse i förskolan 

Verksamhetschef 2023-11-28 BUN 2023-43-23 

Beslut om befrielse från avgift i 

förskola 

Verksamhetschef 2023-11-30 BUN 2023-236-1 

Delegationsbeslut utifrån 

ansökningar om skolskjuts 

november månad enligt 

förteckning 

Skolskjutshandläggare 2023-11-30 BUN 2023-43-30 
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§ 166/2023 

Redovisning av meddelanden 

Barn- och utbildningsnämndens beslut 

Redovisning av meddelanden godkänns 

   Dnr   Meddelanderubrik  

1. BUN 2023-259-13 Beslut från Skolinspektionen 2023-11-29 

2. BUN 2023-190-10 Dom avseende skolskjuts 2023-11-23 

3. BUN 2023-195-6 Dom avseende skolskjuts 2023-11-23 

4. BUN 2023-281-2 Beslut om statsbidrag för stärkt likvärdighet och 

kunskapsutveckling 2023-11-24 

5. BUN 2023-20-78 Inspektionsrapport anpassad grundskola 2023-

11-17 

6. BUN 2023-20-77 Inspektionsrapport för Kunskapens hus 2023-

11-17 

7. BUN 2023-20-76 Inspektionsrapport för nya Lyckeskolan 2023-

11-17 

8. BUN 2023-316-1 Förhandlingsframställan 2023-11-28 

9. BUN 2023-46-15 Anmälan till huvudman om att utredning om 

upprepad eller längre frånvaro har inletts 2023-

11-30 

10. -- Statistik Kränkande behandling  

11. -- Diagram kränkande behandling 

 

  



Sida 31(31) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Barn- och utbildningsnämnden 

2023-12-07   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

§ 167/2023    

Övriga frågor 

Catarina Johansson (C) frågar om vart i processen vi befinner oss kring Björketorp 

och Ubbhult. 

Ordförande Yasin Abbes (S) svarar tillsammans med förvaltningschef på frågan. 

 


